

Kolding, 26. november 2022

Referat af struktur- og budgetmøde

Dato: 26. november 2022

Sted: Pulzion (KFUM Hallerne), Peter Tofts Vej 21, 6000 Kolding

Mødelokale

1. Godkendelse af dagsorden og repræsentanter

Dagsorden godkendt. 3 medlemmer af bestyrelsen er til stede samt 21 klubber. I alt 24 stemmeberettiget.

Deltagende bestyrelsesmedlemmer: *Steen Houman, Heidi Pritzen & Lene Jacobsen.*

Afbud fra Stine Dahl & Carina Becker.

Deltagende klubber:

Randers Raptors FC, Århus FK, Aalborg Flyers FC, Rødovre FC, Brønderslev FC, Copenhagen FC, Helsingør FT, Skælskør EF, Benløse FC, Skanderborg Floorball, Frederikshavn Blackhawks, Sæby FK, FF København, Rungsted-Hørsholm FK, Esbjerg Sharks FC, Hvidovre Attack FC, Jægerspris Underducks FC, Frederiksberg, Vanløse Floorball, HG/Næstved Dragons & Strandby Tornados.

2. Valg af dirigent og referent

Jeppe Bisgaard valgt som dirigent.

Carl-Emil Clausen og Cecilia Di Nardo er valgt som referent.

3. Orientering fra bestyrelsen

Steen Houman, formand aflægger bestyrelsens orientering. (Se bilag)

MVP

- Steen mener det er den rigtige vej, på trods af frustrationer i klubberne.
- Det begynder at lysne, til trods for funktionalitets besvær på visse områder.
- Kommende møder med Basket (der ejer MVP), om at synliggøre opdateringer.
- Opfordring fra Steen til at indmelde feedback.
- Hvorfor MVP? Det skal give os data og medvirke til analyser. Og derudover også statistik og turneringsadministration.
- Fremtidige diskussion om hvad prisen skal være. Indtil videre er det gratis.

Jørgen, Skælskør EF: Har man overblik over hvor mange arbejdstimer MVP har kostet på sekretariatet? Og en note om en frustration omkring at tage et system i brug, der ikke er færdigudviklet. Ifølge Jørgen Dedenroth en kæmpe frustration.

Steen tilføjer, at DBBF har afsøgt markedet, og ikke fundet bedre alternativer til samme pris og kunnen.

Henrik, Skanderborg Floorball: Hvad er udsigterne for hvornår der er et færdigt produkt, til det vi ønsker at bruge MVP til? Belyser en frustration ved at indføre et system der ikke er færdig. Problematik ift. man ikke kan indtaste oplysninger i systemet, og det skaber ekstra arbejde og frustration i klubberne.

Lasse, Rungsted-Hørsholm: Klub-Office er i DBU regi. Her har man alle oplysninger herunder økonomi, kampprotokoller osv. Alt er samlet.

Heine, Sæby Floorball: Stiller spørgsmål om hvorvidt vi er dér som sport, hvor MVP fremmer vores sport. Holdningen fra Heine er, at vi skal parkere dette. I stedet skal der bruges timer på at udvikle klubberne. Heine uddyber, at vi skal "tilbage til rødderne". Vi er ikke klar til MVP.

Steen besvarer, at det er valide argumenter. Det er et element som bestyrelsen ser ind i, men tilføjer at hvis det stadig fortsætter med at give bøvl, så skal der træffes en anden beslutning.

Troels, HG/Næstved: Svært ved at forstå man implementerer noget der ikke virker. Test det af til det virker, og når det virker, kan man implementere det i klubberne. Forslår at parkere systemet indtil det virker. Tilføjer, at frivillige bruger for mange ressourcer på det.

Tobias, Rødovre FC: Strategiske spor blev diskuteret sidste år - At vi som klubber skulle have stærkere foreninger. Mener at MVP har svækket klubberne. Enig med at vi stopper MVP nu og går tilbage til papirudgaven.

Allan, Frederiksberg: For optimistisk at tro man kan implementere et nyt system på alt for kort sigt. Man skal huske på at der er begrænset med frivillige ressourcer i klubberne, og derfor svækker det brugen af ressourcer i klubben. Digitalisering er den rigtige vej at gå på sigt, men ikke endnu. Det er ikke lige så nemt at få forældre mv. til frivilligt arbejde, sekretariats vagter, når der skal arbejdes i et system folk ikke kender og som ikke virker.

Morten, Brønderslev FC: MVP-systemet virker i vores klub. Der er lavet en guide, som er nem for forældre at gå til. Der er dog stadig ting der ikke virker, men det er den rigtig vej at gå.

Ole, Jægerspris FC: Stiller spørgsmål til hvorfor man ikke kan indtaste fødselsdato i MVP? Er der nogle persondata regler der gør at vi kan komme på glatis her. Findes der andre systemer derude vi kan bruge? Og findes de gamle kampprotokoller?

Marie, Hvidovre FC: I Hvidovre oplever vi at mange tager godt imod programmet, og nu har opdaget at det også gør mange ting nemmere. Der er også positive historier. Det har taget tid og vi har brugt ressourcer.

Men vi har hovedsageligt gode oplevelser med systemet. Vi oplever også de unge synes det er sjovere at sidde ved dommerbordet, når man bruger en Ipad.

Steen besvarer, at GDPR-regler selvfølgelig overholdes. Måske vi skal kigge ind i færre rækker at køre MVP på i nærmeste fremtid. Møde med MVP på torsdag vil give større afklaring. Herunder skal der hver uge laves en liste over de opdateringer der er lavet indenfor den sidste uge.

Henrik, Skanderborg: Er det én mand der sidder på det her system, eller er der flere?

Steen besvarer, at der er et team, der står bag MVP.

Dirigent afslutter: bestyrelsen tager dette op og kommer med en udmelding.

Dansk Floorball TV

Steen:

- Siger at det er ved at rulle ud, også i håndbold og ishockey er det godt.
- Intentionen er, at pengene skal gå til de klubber ud fra antal abonnenter.

Bjørn, Frederikshavn Blackhawks: Vi vil gerne have at man kan gå ind som klub og fortælle hvornår man streamer. Som klub ville det være fedt også at kunne optage træningerne, så spørgsmålet er hvorvidt klubberne kan få indflydelse på hvad der kan sendes ud til streaming og hvad der bare kan ses af enkeltpersoner?

Tobias, Rødovre FC: Vi blev lovet en kontaktperson ifm. implementering af Dansk Floorball TV. Vi savner en kontaktperson og en opfølgning.

Allan, Frederiksberg Floorball: Der er gode tanker bag. Stiller spørgsmål til hvordan det markedsføres? Kunne godt tænke sig highlight pakke til SoMe. Det ville give mere interessant for klubberne. I KBH er det ikke fuldt accepteret af datatilsynet. Forvaltningen giver ikke tilladelse. Det skal man være opmærksomme på, ved implementeringen af Dansk Floorball TV.

Ole, Jægerspris FC: Jeg har tidligere være i forbundet og arbejdet med dommerudvikling. Det kunne være interessant at bruge video til dommerudvikling.

Cecilia knytter kommentar til udviklingsperspektivet i Dansk Floorball TV: Tanken med kamera i hallen er også et led i udvikling af både spiller, trænere og dommere. Lige nu arbejder vi i landsholdsregi med et system der hedder XPS Sidelines. Vi anvender det på landshold og er i gang med at implementere det videre til regionshold. Denne platform skal i fremtiden også bruges til trænerudvikling/uddannelse, dommerudvikling/uddannelse samt vidensdeling. Dette er på nuværende tidspunkt på første stadie. Men tanken er at dette system skal bruges på tværs af flere områder og i et udviklingsperspektiv.

Steen, formand, besvarer Bjørn. Der skal være en mulighed for klubberne for at kunne lukke og åbne for streaming. Ift. funktionalitet er det ønsket, at man skal kunne bruge det i træning, landshold osv., udover at det kan generere nogle indtægter.

Bestyrelsen

Steen:

- Vi mangler et par pladser. Og herunder afbud i dag fra Carina og Stine.
- Torben Sørensen har meldt fra af private årsager.
- Stig Thorsteinsson er trådt ud af bestyrelsen, men bliver i ELU.
- Jacob Bjørnsholm er trådt ud.
- DIF kommer med krav om diversitet. FD mangler en mand til bestyrelsen.
- Der mangler altså et menigt medlem og derudover en næstformand i bestyrelsen. - Næstformand skal vælges ved årsmødet, men kan godt allerede fra nu af være med som gæst ved møderne for indkøring.

Tobias, Rødovre FC: Det er skræmmende at tre er stoppet på et halvt år? Ifølge forretningsorden er det formandens opgave. Er arbejdsopgaven for stor i bestyrelsen eller hvad er gået galt?

Steen besvarer, arbejdsbyrden er ikke for stor. Torben er gået af private årsager. Stig som fortalt inden. Jacob meldte ud som en del af beslutningen om et stop for direktøren. Og derudover havde han ikke energien i den kommende proces, men ønskede held og lykke med det kommende arbejde.

Ole, Jægerspris FC: Hvad sker der nu? Carsten er stoppet? Kommer der en afløser?

Steen besvarer, at man vil følge op på dette under næste punkt.

Sekretariatet

Steen:

- Vi har en direktør som er opsagt.
- Der kommer en ny stilling som sekretariatsleder, som bliver slået op. Uden samme ansvarsområder som en direktør. Den bliver nedroslet.
- Vi har haft møde med sekretariat om processen og har igen møde i næste uge. Vigtigt at vi prioriterer vores kerneopgave: Turneringen.
- Bestyrelsen er bekendt med klubberne har været utilfredse med svartider mv.

Henrik, Skanderborg: Du siger i vil ansætte en sekretariatsleder i stedet for en ny direktør. Hvad er baggrunden for man ikke ansætter en ny direktør?

Steen besvarer, at der ligger en økonomisk besparelse i at neddrogse titlen.

Henrik, Skanderborg: Har man overdraget for meget ansvar til en direktør?

Steen besvarer: ja, og nu trækker vi nogle af tingene tilbage.

Jesper, Randers FC: Hvor lander ansvaret for de ansvarsområder som direktøren ikke skal have længere? Er det bestyrelsen der skal løfte opgaven eller sekretariatet?

Steen: En sekretariatsleder kan ikke forhandle løn. Derudover kommer bestyrelsen ind over ansættelser i sekretariatet.

Jesper, Randers FC: Kommenterer at det vil så blive en ekstra byrde hos bestyrelsen.

Tobias, Rødovre FC: Mener at det er mange ting der er lagt over på direktøren. Der er ikke fulgt forretningsorden ift. økonomiansvarlig?

Steen besvarer, at det er en sekretariatsopgave at udsende kvartalsrapport. Vi har ikke modtaget de rapporter vi skulle. Den daglige drift ligger hos sekretariatet og er deres ansvar.

Jørgen, Skælskør: Pointerer at FD's kerneopgave er turnering, men mener ikke at FD har haft det som kerneopgave. Specielt Hverdagsfloorball mener Jørgen ikke fungerer. Eksemplificerer med manglende kommunikation omkring afbud. Har haft mange henvendelser uden besvarelse fra sekretariatet. Resultatet var, at der er for mange fejl og manglende besvarelser på turneringsområdet.

Turneringsstruktur, ændringen kan være grunden til det manglende antal hold i dette års turnering.

Stiller spørgsmål til hvordan det kan gå til, at nogle hold ender i fejlplacerede rækker. Generelt for ustruktureret omkring turneringerne.

Kim, Aalborg Flyers: Stiller spørgsmål til hvordan man vil gribe det an, at svartiderne i forbundet er længere end de 48 timer. Hvor ligger byrderne i sekretariatet? Første prioritet bør være turnering og besvarelse af mails.

Nicki, Esbjerg Sharks: Meget vigtigt at få defineret hvad vi vil. Kan kun tale for vest, men der er ingen udvikling pt. i vest. Klubberne skal også kigge indad. Mange klubber er ikke en del af turneringerne. Hvad er det egentlig vi vil i FD? Find hjælp blandt andre forbund. Vi skal have prioriteringerne i orden. Mener at Hverdagsfloorball konkurrerer lidt med klubbernes egne initiativer.

Allan, Frederiksberg: Enig med Esbjerg. Jeg vil godt starte med at give lidt ros. Hvis vi kigger over de senere år, er der lavet mange gode tiltag og enormt engagement. Der er folk der vil mange gode ting. Det vi savner

fra mit synspunkt, er en prioritering. Når man implementerer flere ting på en gang, så går det ud over noget andet. Jeg synes hverdagsfloorball er et fint produkt, men hvis det er en konkurrent og udvander et andet produkt, så skal man se på om der er noget vi skal justere? Jeg tror bestyrelsen første opgave er at se på hvad vi prioriterer først, og det skal ske i dialog med klubberne. Vi savner at der bliver set på det vi har behov for, hvilket er et godt turneringsprodukt. Hvordan kommer vi tilbage på sporet og får skabt den gode turnering? Der er forskellige udfordringer i øst og vest, og hvad klubberne bruger ressourcer på. Hvordan kan man tilgodese de forskellige problemstillinger? Kan man lave forskellige tiltag i øst og vest?

Bjørn, Frederikshavn Blackhawks: Mener ikke at turneringen virker. Vi har 50-60 mand der kan spille liga hos os. Havde en aftale med Strandby vi ikke kunne gennemføre pga. FD-regler, og ikke IFF-regler. Senior floorball halter i vest. Det er ikke udvikling, at nogle bliver tvunget op i en række der er for god til det reelle niveau.

Kommunikationen halter gevaldigt hos FD.

Heine, Sæby: Mener det handler om prioritering. Hvis man bruger for mange ressourcer på fx. MVP, i stedet for turneringen, så bliver det en forkert prioritering af ressourcer. Vi savner en bedring føling med turneringen og hvor der spilles kampe/stævner.

Stiller derudover spørgsmål til trænerkursus for senior. Der sendes trænere til Sverige for at blive uddannet. Forklarer problemstilling vedr. 1. div. hold i Sæby, der ikke kunne lade sig gøre pga. manglende uddannet træner. Savner der sker noget nyt på området.

Allan, Frederiksberg: Mener ikke at man har tænkt alle afledte konsekvenser igennem, før man traf beslutning om at tvangs-øp- og nedrykning. Budskabet er, at vi skal have alle med. Så hvis det betyder at vi skal have diskussionen om landsdækkende liga igen, fordi det er bedre for vest, så skal det gøres.

Tobias, Rødovre FC: Bliver provokeret over at høre Frederikshavn Blackhawks har 60 ligaspiller. Er det ikke bagsiden af medaljen? At der bliver støvsuget for spillere blandt andre klubber (sagt med glimt i øjet).

Ole, Jægerspris FC: Jeg har haft ansvaret for dommerudvikling tidligere i FD. Problemstillingen dengang var at klubberne ikke leverede de dommere de skulle. Det gør klubberne stadigvæk ikke. Hvis turneringen er en kerneopgave, bør dommerområdet også være med. Er turneringen vores kerneopgave, bør vi have dommerne med og kvaliteten heraf.

Jørgen, Skælskør: FD-hjemmeside, hvem har ansvaret for at opdatere den? Den er slet ikke opdateret.

Nicki, Esbjerg: En kommentar til turneringen og vi skal have alle. Jeg mener ikke vi altid skal have alle med. Vi bliver nødt til at finde ud af hvad der er den rigtige turnering. Hvad synes landstrænere osv.? Fx. Vi i Esbjerg stemte for en landsdækkende liga, fordi vi var bange for at vi ikke ville være det antal som lovet. Odense fik lov til at trække sig lige inden sæsonstart. Jeg mener vi bliver nødt til at tvinge folk op, for at få

det antal som aftalt i turneringen. Vi taber de unge i dette. Der bør være 10 hold. Hvad er produktet og hvad er det rigtige?

Thomas, Benløse FC: Er bekymret for sekretariatet med de opgaver der ligger forud. Der er et U19-VM i 2023, hvilket kræver et stort stykke arbejde fra sekretariatet og ligeledes fra klubberne, som jeg forventer alle klubber bakker op om.

Lasse, Rungsted-Hørsholm: Hvis jeg var i sekretariatet, ville jeg have sved på panden over alt denne konstruktive kritik fra os klubber. Jeg kunne godt tænke mig at høre fra sekretariatet hvad det er der fylder og bruges ressourcer på, og ligeledes hvordan vi kan hjælpe. Jeg forstår der ligger en stor arbejdsbyrde.

Steen: Husk på, at det i sidste ende altid er klubberne der har ansvaret for at forhandle en aftale på plads.

Jørgen, Skælskør: Hvornår skal vi snakke dommere og dommerpåsætning?

Ole, Jægerspris: Mener at beslutningen omkring IKC kunne være undgået ved at kigge tilbage i tiden. Der bør være større vidensdeling når medarbejdere forsvinder. Synes desuden man i FD sagtens kan bede om hjælp fra tidligere medarbejdere/medlemmer. Tilbyder herunder egen viden.

Allan, Frederiksberg: Tak til Ole, det er rigtig fedt når nogle rækker hånden frem. Vi der har været i Floorball Danmark, vil gerne hjælpe. Vi har en arv i sporten.

Tobias, Rødovre FC: Hvorfor har Carsten ikke haft muligheden for at komme idag? Hvad ligger der til grund for det?

Steen besvarer, at bestyrelsen ikke har ønsket at Carsten skulle deltage, da han er på vej ud og stopper d. 10. dec.

Jan, Jægerspris FC: I hvilket omfang har man været orienteret i bestyrelsen? Jeg kunne godt tænke mig der havde været mere balance i situationen. Det lyder for let at give skylden til direktøren.

Tobias, Rødovre FC: Henviser til forretningsordenen. Man har været ude for det før. Det er bestyrelsens ansvar. Mener at vi har samlet manglende indtægter for 1,2 millioner, og dermed 400.000 færre på turneringsområdet. Jeg efterlyser lidt overfor den økonomiansvarlige og bestyrelsen: Hvorfor er der ikke blevet spurgt ind til det?

Heidi, økonomiansvarlig: Det er ikke hensigtsmæssigt at vi ikke får ordentligt svar på de spørgsmål vi har haft omkring økonomien. Da jeg bliver bekendt med underskuddet til VM, spørger jeg indtil hvilke poster der er budgettet forkert til VM. Jeg har ikke kunnet få et konkret svar på dette. Jeg blev chokeret da jeg så underskuddet. Det har ikke været nemt at grave tallene frem, og IKC har været en stor hjælp i dette.

Dirigent: Situationen er at vi har et underskud. Dette handler ikke om hvem der har ansvaret frem og tilbage. Men hvad vi gør herfra.

Ole, Jægerspris: Jeg har på forhånd stillet spørgsmål til økonomien. Kan der komme flere overraskelser? Og svaret var: Nej det er ikke det endelige. Bare for information.

Martin, Randers FC: Som jeg læser budgettet, så er der to poster. Turnering og Elite. Hvorfor er turneringsudgifterne 200.000 kr. dyrere, når vi skal have fokus på turneringen?

Jørgen, Skælskør: Det er beskæmmende. Jeg sad tæt på i 2018. Det var fuldstændig de samme forklaringer vi fik dengang. Det er anden gang nu. Jeg håber ikke at det sker en tredje gang om 5 år. Jeg håber vi tager ved lære. Steen benævnte dommerkørsel som en stigende udgift. Det er ikke helt korrekt, da dette går tilbage til klubberne.

Allan, Frederiksberg: Hvad har man tænkt sig fra bestyrelsens side for at rette op på dette? En ting er at undgå det sker igen, men hvad har man tænkt sig nu? Hvad er bestyrelsens plan?

Steen besvarer Jan, det er fuldstændig korrekt. Det er noget vi skal være bedre til.

Steen gennemgår Landshold under orientering.

Nicki, Esbjerg: Lad os holde fokus på økonomien, og gennemgå de vigtigste ting, i stedet for at gå i detaljerne omkring andet.

Steen forklarer slide "Hvordan er økonomi skruet sammen".

4. Fremlæggelse af bestyrelsens budgetforslag for det kommende år

Økonomiansvarlig, Heidi Pritzen fremlægger bestyrelsens budgetforslag for det kommende år.

Rødovre FC: Hvad gør man for at sænke turneringsudgiften?

Bjørn, Frederikshavn: Spørger ind til hvorfor vi sidder her i dag, hvis vi ikke får det fulde billede og der ikke er rettet i tallene for 2023. Har man lønudgifter med i udgifter for landsstævnet? Begrunder at det ikke mening at bruge ressourcer på i sekretariatet, hvis ikke overskuddet er større.



Jørgen, Skælskør: Turneringsgebyret dækkede tidligere over omkostninger til kontoret og dommerkørsel. Opfordring til at dommerkørsel igen lægges ind under turneringen. Eksemplificering af en sag om dommere der bliver booket til alt for lange ture, når mange dommere, ifølge Jørgen, går rundt i lokalområdet uden noget at lave.

Dirigent: I Jylland er årsagen, at der ikke er dommere nok.

Nicki, Esbjerg: Tror man skal kigge ind i, hvad vi fravælger og hvad man potentielt skal skære fra. Vi er nødt til at kigge på omkostninger som løn osv. Prioritering af ressourcer på sekretariatet. Vi er nødt til at have en plan. Vi bør spørge os selv: Hvor kan der spares, hvis indtægterne ikke holder?

Steen gennemgår forslag til justeringer*

Bjørn, Frederikshavn: Er det bedre og sige at i får 1 måned mere for at komme med nogle konkrete tal. Så kan vi mødes igen til Pokal Final4?

Tobias, Rødovre FC: Tobias forslår at kvindelandsholdet ikke skal til Singapore, set ud for et økonomisk perspektiv.

Allan, Frederiksberg: Mener licens-gebyr er en dårlig idé, det har man tidligere prøvet. Dengang afskaffede man det og lagde det ind i turneringsgebyr. Dengang blev det nedlagt pga. administrativ byrde hos sekretariat og klubber. Vi er villig til at kigge på turneringsgebyret vedr. det hul der skal lukkes. Vi er ikke afvisende for at finde en pose penge. Vi skal have respekt for at det giver nogle konsekvenser i sekretariatet ved ændringer der.

Klubberne skal også kigge ind ad. Forbundet er ikke stærkere end det svageste led. Til repræsentantskabsmøde må bestyrelsen komme med en konkret forslag.

Steen forklarer, at vi ikke er presset på likviditet her og nu. DIF understøtter rentefrit.

Heine, Sæby: Kan man ikke hente sponsorkroner i forbundet? Det burde være en mulighed på især på Sjælland.

Nicki, Esbjerg: Støtter Bjørns forslag om at FD får tid og kommer til Final4 med et bedre bud på hvad der skal ske. Vi har muligvis et bedre oplyst grundlag til den tid. Derudover kan klubberne også komme med et bedre bud. Synes ikke der er et oplyst grundlag at tage beslutninger ud fra. I har en deadline til Final4 i januar. Underskud i et par år kan være okay, såfremt der er en rigtig retning.

Peter, Aalborg Flyers: Hører kun afvikling. Vi skal videre. Savner en turnering og stiller spørgsmål om hvor alle de små klubber er? Omkring Aalborg er der 7-8 klubber. Sætter spørgsmålstejn ved om

turneringsgebyr er for dyre for de små klubber. Spørger til et produkt hvor de små klubber kan være med under FD-regi. Det største problem er, at vi ikke har de små klubber med.

Mette, Århus FK: Jeg spiller på landshold og i kvindeligaen. Ligaen er under afvikling. Vi må ikke tage nogle hurtige beslutninger, men lav en langsigtet plan. Vi taber de unge spillere (U19) ved at nedlægge A-landshold.

Marie, Hvidovre FC: Nuancere billedet af hvem der skal løfte floorballudviklingen i Danmark. Hvis vi kan beslutte at vi udskyder den konkrete drøftelse, så kan vi gå hjem i klubberne og overveje hvad vi kan gøre. Få snakket sammen med de mindre klubber - Hvor er deres stemme i det her? Husk at udgiften også ligger på medlemmerne og ikke kun klubberne.

Lasse, Rungsted-Hørsholm: Vi kommer med mange forslag. Vil vi virkelig sparre på sekretariatet? Det er jo dér vi løser problemerne. Og det er jo medlemmerne der skal betale, når vi kender nogle tal. Der må ikke spares på sekretariatet.

Jan, Jægerspris: Fokus på kerneproduktet, som er en turnering der fungerer. Vi trænger til et godt produkt, som vi kan sælge til vores medlemmer. Det er her jeg ser vi kan hente økonomi.

Kenneth, Esbjerg: I den tid jeg har været med, har det været meget kortsigtede løsninger. Vi skal have en langsigtet plan for hvor vi vil være om fem år. Klub 150 har der været snakket om i flere år, men er endnu ikke kommet i gang.

Jørgen, Skælskør: Spar på eliteområdet. Man behøver fx. ikke at tage 20 spillere med til Singapore.

Steen, formand: Besparelserne kommer ikke til at ske på turneringen.

Lasse, Rungsted-Hørsholm: Måske man bør sætte en medarbejder mere på turnering, så der er bedre service og fokus på produktet.

Steen, formand: Vi skal kigge ind i hvordan det her kan skrues sammen. Skal Hverdagsfloorball prissættes anderledes? Hvad med de klubber der står udenfor Floorball Danmark? Kan vi få dem med? Vil hellere låne pengene hos DIF, og afdrage over tid.

Jeppe, dirigent: Nu har vi haft en lang diskussion. Det lægger op til at bestyrelsen kommer med et supplerende budget til Final4, hvor vi kan diskutere på et mere oplyst grundlag.

Aalborg Flyers: Ikke flere spørgsmål nu. Vi skal have fem konkrete bud fra FD til januar på hvor vi kan spare.

Tobias, Rødovre FC: Kan vi over 2-3 år indhente et underskud på 1 million, hvis vi går i underskud igen i 2023.

Heidi, økonomiansvarlig: Jeg tror ikke vi kan gøre noget inden jul. Men vil gerne spørge, hvor lang tid kan I vente på en plan? Jeg synes det virker som kort tid at skulle fremlægge en fem årsplan.

Tobias, Rødovre FC: Mener at vi skal give bestyrelsen arbejdsro til at udarbejde en plan, som nødvendigvis ikke er klar til Final4.

Jeppe, dirigent: Kan man opdele dette i to. Vi er forpligtet til at lave et budget i år. Kan man præsentere et budget inden 1. januar? Og et langsigtet budget senere?

Jørgen, Skælskør: Kvalitet på budget er at foretrække frem for hurtighed.

Heidi, økonomiansvarlig: Hvis vi skal have tiden til at komme med gode forslag, så må man stole på at vi kommer med de bedste forslag, og så komme i mål sammen.

Allan, Frederiksberg: Spørgsmål til dagsorden. Det giver ingen mening vi skal fastsætte turneringsgebyr mv. Hvad gør vi nu?

Tobias, Rødovre FC: Kan man udskyde til Final4 og komme med et nyt struktur- og budgetmøde til januar? Turneringsafgiften kan komme til at variere og derfor ville det være en pointe ikke at behandle forslagene for turneringsafgifter.

Gitte, Vanløse FC: Forslag til at suspendere mødet i dag.

Jesper, FF København: Måden hvorpå vi fastsætter turneringsgebyrer giver ikke manøvretygtighed. Vi skal gå uden om indeks, og bare fastsætte det fra år til år.

Allan, Frederiksberg: Vedr. justering af turneringsgebyr. Vi er åbne for en skævdeling. Man er villige til at drøfte stigninger. F.eks. på ungdomsturneringen. Kvalitet for pengene. Sammenhæng mellem hvad turneringen koster og hvad klubberne får. Vi gider ikke øget administration.

Jeppe, dirigent: Bestyrelsen pålægges at renskrive deres budget for kommende år og fremlægge dette til møde planlagt ifm. med Final4.



5. Fastsættelse af turneringsafgifter

Indstilles af bestyrelsen til at blive behandlet efter punkt 6c.

Bøderegulativ- og gebyrliste 2022-2023.

Dette punkt blev ikke behandlet. Udskydes til planlagt møde i forbindelse med Final4.

6. Behandling af indkomne forslag (dog ikke forslag til lovændringer)

a) Forslag til PR fra TU.

b) Forslag til TR fra TU vedrørende §2.13, §3.3, §4.7, §4.11, §4.13, §4.17 og §8.6.

c) Forslag fra Skanderborg Floorball til Bøderegulativ og gebyrliste 2022-2023 for U9 og U11.

Dette punkt blev ikke behandlet. Udskydes til planlagt møde i forbindelse med Final4.

7. Eventuelt

Tobias, Rødovre FC: Hvem har ansvaret for direktørogaverne i løbet af foråret?

Steen, formand, svarer: Der er truffet en beslutning der bliver meldt ud i næste uge.

Gitte, Vanløse: Man bør tænke på at købe-TV kun er henvendt floorball interesseret.

Facebook: Ingen profil på Facebook, så er FD siden lukket. Kan det gøres tilgængelig for alle?

En enkelt klub skal ikke kunne bøjle reglerne. Det skal være ens for alle.

Århus FK: Angående sponsorer. Kan man fra klubbernes side få lov at lave lokalsponsor muligheder i Dansk Floorball TV som en del af streamet?

Derudover: Hvor står vi med en træner til kvindelandsholdet? Og husk at vi ikke er kvalificeret til Singapore endnu.

Steen besvarer: Der er fra Eliteudvalget blevet peget på et par emner, og herfra har sekretariatet opgaven. Og i øvrigt er vi kvalificeret til Singapore.

Troels, HG/Næstved: Vi bør samarbejde noget mere. Ikke kun forbund og klubber, men også mellem klubberne. Spillerne søger de klubber der synes er interessant. Ellers får vi ikke skabt et ordentligt produkt. Udnytte de kvaliteter hver især har og videns dele.

Strandby: Vedr. samarbejde, har vi snakket om dette før. Forslag: Vi ønsker at flytte transfer-deadline, for at kunne lave et bedre samarbejde mellem klubberne. Vi ville gerne samarbejde med Blackhawks og arbejde sammen om "ekstra" spillere i Frederikshavn.



Ole, Jægerspris: En udfordring er at vores unge pigespilere bliver draget til andre klubber. Det koster hele vores kvindeside. Pointen er, at vi skal arbejde meget bedre sammen.

Carl-Emil & Cecilia, sekretariat afsluttende bemærkning: Fantastisk at se mange klubber. Vi har lyttet til problemstillinger i sekretariatet og tager dette med os.

Steen, formand, afslutter med at takke de fremmødte klubber og dialog.

Jeppe, dirigent, afslutter mødet.

Referatet godkendt d. 28-11-2022

Referent: Cecilia Di Nardo

Referent: Carl-Emil Clausen

Dirigent: Jeppe Bisgaard